
NA OBISKU NA RAKITNIŠKEM IN PODPEŠKEM JEZERU

Jezera niso le za kopanje, ampak so
tudi estetsko zrcalo nekega kraja

Za najlepši jezerci v naši občini - rakitniško in
podpeško - letošnja polelna sezona mineva več ali
manj v načrtih, kako ju napraviti še bolj mikavni za
kopalce in izletnike, ne da bi pri tem globlje posegli
v njuno naravno stmkturo. Toda medtem ko je jeze-
ro pri Podpeči po nehvaležni »bodeči neži« že dobilo
»paket« izboljšav, se okrog jezerca na Rakitni še
vedno dviga prah, kdo je sploh njegov lastnik.

»Nikogaršnje« jezero, ki sicer ždi med idiličnimi
rakitniškimi gozdički in vikendi, je ta trenutek vse
prej kot vabljivo za kopalce: voda je umazana in
kalna, smetnjaki okrog jezerca pa prenatrpani, koli-
kor jih sploh je. V času našega obiska (sredi avgusta)
na jezeru ni bilo kake posebne gneče, kopalce bi
mirno lahko prešteli na prste, pravijo pa, da se je ob
vročih sobotah in nedeljah kljub kalni vodi tam gori
kar trlo Ijudi.

»Svet naše krajevne skupnosti je sklenil, da dokler
ne bo rešen status lastništva jezera, ne vloži vanj niti
pare,« pojasnjuje odločno stališče KS Rakitna glede
jezera vsestranski krajevni delavec Janez Klemenc.
»O lastništvu naj odloči občina. Zdaj pa je jezero
praktično nikogaršnje. Kolikor bi naša KS dobila
jezero v upravljanje, bi gotovo namenila zanj kaka
sredstva in začeli bi ga urejati - po načrtu ahrhitekta,
ki urejuje tudi naše naselje. Treba bi bilo urediti
predvsem zemljiške odnose zaščitnega pasu, ozeleniti
parkirišče, nemestiti javno razsvetljavo, nato pa na
odmerjenem prostoru zadaj uredili prostor za kampi-
ranje.

Samo jezerce potrebuje prečiščevalne bazenč-
ke - lovilce mulja in zeleno stražo, ki ne bi dovolje-
vala, da bi ob jezeru vsakdo počel, kar bi se mu
zahotelo. Zadnjič, na primer, sta dva v jezeru kopala
konje, pa proti njima nismo mogli ukrepati. Tudi pse
kopajo. Brunarica ob jezeru dela, zato pa še vedno ni
urejen odvoz odpadkov, pa tudi sicer je košev za
smeti premalo. Samo voda v jezeru je res kalna, je
pa, hvala bogu, biološko čista, kar so potrdili tudi
biologi, ki so junija tu gori imeli svojo kolonijo. Vsaj
do zdaj še ni bilo pritožb, da bi kdo dobil kake
infekcije ali izpuščaje.«

Tako na Rakitni. Povsem drugače pa je z jezerom
pri Podpeči. Jezerce je letos dobilo novo brunarico (o
tem smo v Naši komuni že poročali), tri pomole,
klopi, popravili so ploščad za kopanje, pri Turistič-
nem društvu Podpeč-Preserje pa razmišljajo še o to-
boganu in gugalnici za otroke. Če bo le denar za to,
seveda. V sami brunarici je za zdaj na voljo le pijača,
sčasoma pa bodo ponudbo obogatili še s sladoledom
in prigrizki, medtem ko naj bi bil prostor v gornjem
delu brunarice odmerjen za biljard. O vseh teh načr-
tih pravi lastnik Janez Rogelj: »Ljudje zdaj hodijo
v Bohinj na piknike, ko bo urejen prostor na drugi
strani jezera, pa jim ne bo več treba. Tu je namreč
dovolj prostora za večje število piknikarjev, tudi za
podjetja. Če bo vse po sreči, bomo na bregu med
manjšima pomoloma uredili tudi drsališče, saj samo
jezero pozimi žal ne zamrzne. No, rad bi se zahvalil
občini za pospešen postopek pri pridobivanju doku-
mentacije za gradnjo brunarice in bivšemu tajniku KS
Podpeč-Preserje Ivanu Prebilu za koristne nasvete.
Brez njihove pomoči bi se namreč le težko lotil
gradnje. Nisem pa preveč navdušen nad ribiči, ki
hodijo ribariti semkaj, saj puščajo za sabo neverjetno
nesnago.«
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